

ကြည်လင်ပြတ်သားစွာလေ့လာခြင်း ကောက်နုတ်ချက်များ

၁။ ရှုမ္မေလနှင့် ၂။ ရှုမ္မေလစာစောင်

ရှုမ္မေလ ပထမစာစောင်နှင့် ဒုတိယစာစောင်၌ သုံးပါးတစ်ပါးဘုရားနှင့်အတူ ကိုယ်တော်၏ ကိုယ်ထင်ရှားခြင်းနှင့် ရွေးနှုတ်ခြင်းသည် ရှုမ္မေလနှင့် ဒါဝိဒ်ကို မွေးထုတ်ပေးခြင်း၌ အပြည့်အဝ ပါဝင်ခဲ့ပြီး၊ သို့မှသာ ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်သည် ယူဆောင်ခံရနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကျွန်ုပ်တို့တွေ့ရသည်။ သုံးပါးတစ်ပါးဘုရားသည် ယနေ့ ကျွန်ုပ်တို့နှင့်အတူ ပါဝင်ပတ်သက်နေကာ၊ ကိုယ်တော်၏ အလိုတော် ပြည့်စုံစေရန်၊ ကိုယ်တော်၏ အကြံအစည်တော် ပြီးမြောက်စေရန်၊ စိတ်နှလုံးတော် အလိုဆန္ဒကို ကျေနပ်နှစ်သိမ့်စေရန် ကျွန်ုပ်တို့၌ ပြုပြင်လုပ်ဆောင်နေကြောင်း ကျွန်ုပ်တို့မြင်ရန် အရေးကြီးလှပေသည်။

ဆုတောင်းခြင်းအားဖြင့်မှလွဲ၍ ခရစ်တော်ကိုယ်ခန္ဓာတော်၏ စစ်မှန်ခြင်း ဖြစ်သည့် ဘုရားသခင် ထာဝရစီမံကိန်း အမြင့်ဆုံးအထိအထိပ်သို့ ရောက်ရှိရန် အခြားနည်းလမ်း မရှိပါ။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ခရစ်တော်၏ သတို့သမီးဖြစ်ရန် ခရစ်တော်ကိုယ်ခန္ဓာတော်၏ စစ်မှန်ခြင်းဖြစ်သည့် အောင်မြင်သောသူများ ဖြစ်လာခြင်းက အသင်းတော်ခေတ်ဖြစ်သော ဤခေတ်ကို အဆုံးသတ်မည်ဖြစ်ပြီး၊ ဘုန်းကြီးသော ရှင်ဘုရင်ဖြစ်သည့် ခရစ်တော်ကို ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်၍၊ နိုင်ငံတော်ခေတ်၌ ကိုယ်တော်၏အောင်မြင်သောသူများနှင့်အတူ ဤမြေကြီးအပေါ် သိမ်းယူခြင်း၊ ပိုင်ဆိုင်ခြင်း၊ အုပ်စိုးခြင်း ရှိလိမ့်မည်ဖြစ်သည်။

ကိုယ်တော်၏ လူ့ဇာတိခံခြင်း၊ ကားတိုင်ပေါ် အသေခံခြင်းနှင့် ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းမှတစ်ဆင့် ဘုရားသခင်၏ သားတော်ဖြစ်ခဲ့ပြီးသော ခရစ်တော်သည် အသစ်သောနည်းလမ်း၌ ဘုရားသခင်၏ သားတော် - သားဦး ဖြစ်လာကာ၊ လူသားဇာတိရှိသည့် ဘုရားသခင်၏ သားတော်အဖြစ် ခွဲခန့်မှတ်သားခံရသည်။ ရောမ၊ ၁:၃-၄ တွင် ဘုရားသခင်၏ သားတော် ခရစ်တော်သည် ပုံစံနမူနာဖြစ်ပြီး၊ ၈:၂၉ တွင် များစွာသော ညီများသည် ပုံစံနမူနာမှ “အမြောက်အများထုတ်လုပ်ခံရခြင်း” ဖြစ်ကြကာ၊ အသက်၌ ကယ်တင်ခံရခြင်းအားဖြင့် သားဦး၏ ပုံသဏ္ဍာန်တော်သို့ သဏ္ဍာန်တူညီလာကြမည်ဖြစ်သည်။

ဘုရားသခင်၏ စီမံကိန်းမှာ မိမိကိုယ်တော်တိုင်ကို ကျွန်ုပ်တို့အထဲသို့ လုပ်ဆောင်ရန်ဖြစ်ပြီး၊ ထိုသို့ဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့သည် ဝိညာဉ်ရေးရာ အစာချေခြင်းနှင့် တစ်သားတည်းဖြစ်သွားခြင်း၏ ဇီဝဆိုင်ရာ ဖြစ်စဉ်ကို တွေ့ကြုံခံစားကြရကာ၊ ယင်းသည် ကျွန်ုပ်တို့၏ ဇာတိအသက်၌ ဘုရားဆိုင်ရာအသက်ဖြင့် တဖြည်းဖြည်းဖြစ်သော၊ ပင်ကိုမူလဆိုင်ရာဖြစ်သော ဇီဝဆိုင်ရာပြောင်းလဲမှု အဖြစ် ပုံသဏ္ဍာန်ပြောင်းလဲခြင်းကို ထုတ်လုပ်ပေးသည်။ ဤအရာသည် ယေရုရှလင်မြို့သစ်ကို ပြီးမြောက်ပြည့်စုံစေမည့် ခရစ်တော်ကိုယ်ခန္ဓာတော်ကို တည်ဆောက်ခြင်းအတွက် ဖြစ်သည်။

**၁၅မေလနှင့် ၂၅မေလစာစောင်တို့၌ ဖွင့်ပြထားသည့်
အလယ်ဗဟိုစဉ်းစားချက်နှင့် ဘုရားဆိုင်ရာသုံးပါးတစ်ပါး**

ဖတ်ရန်ကျမ်း။ ။ ၁၅မေ၊ ၁၉၇၁၊ ၂၁၊ ၁၀-၁၁၊ ၁၉-၂၄။ ၂၅မေ၊ ၁၉၇၁၊ ၂၁။ ၇-၉-၁၅။ ၈-၉-၂၂။ ၁၆-၁-၂၊ ၁၆။
၂၅မေ၊ ၂၄-၁-၂။ ၂၄-၂၅

**I. ၁၅မေလနှင့် ၂၅မေလ စာစောင်တို့၏ အလယ်ဗဟို စဉ်းစားချက်မှာ ဘုရားသခင်စီမံကိန်း၏ ပြီးမြောက်ပြည့်စုံခြင်း
သည် လူ၏ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်ခြင်း- လူ့ဇာတိခံခြင်း၏ မူအလေ့အလာကို လိုအပ်သည်။**

က။ လူ့ဇာတိခံခြင်း၏ မူအလေ့အလာမှာ ဘုရားသခင်သည် လူအထဲသို့ ဝင်ရောက်ပြီး သူ့ကိုယ်တော်တိုင်သည် လူနှင့်အတူ ရော
နှောပေါင်းစည်းကာ၊ လူကို သူ့ကိုယ်တော်တိုင်နှင့် တစ်လုံးတစ်ဝတ်ည်း ဖြစ်လာစေရန် ဖြစ်သည်။ ဤသို့ဖြင့် ဘုရားသခင်သည်
လူ၌ ရှိပြီး၊ လူသည် ဘုရားသခင်၌ ရှိ၍၊ တစ်ခုတည်းသောအသက်နှင့် တစ်ခုတည်းသော အသက်ရှင်ခြင်း ရှိလာမည်- ယော၊
၁၅-၄-၅။ ဂလာ၊ ၂-၂၀။

ခ။ ဘုရားသခင်စီမံကိန်း၏ ပြီးမြောက်ပြည့်စုံခြင်းသည် ကျွန်ုပ်တို့၏ ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်ခြင်းကို လိုအပ်သည်ဟုဆိုသော
အကြောင်းရင်းမှန်ကို ကျွန်ုပ်တို့ နှစ်နဲ့စွာ စွဲမှတ်ရန် လိုအပ်သည်။ ဘုရားသခင်နှင့် ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်ခြင်းဆိုသည်မှာ
ဘုရားသခင်နှင့်အတူတကွ ပေါင်းစည်းချည်နှောင်ခံရခြင်း ဖြစ်သည်- ၁ကော၊ ၆-၁၇။ ယော၊ ၁၅-၄-၅။ ၂ကော၊ ၆-၁။ ၁ကော၊
၃-၉။ ၁၆-၁၀၊ ၁၆။

ဂ။ ၁၅မေလနှင့် ၂၅မေလ၌ ဘုရားသခင်နှင့် ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်ခြင်းကို အပေါင်းလက္ခဏာဆောင်သော အာရုံခံစားမှုတွင်
ရှုမူလ၏ မိခင်ဟန္တာ၊ ရှုမူလနှင့် ဒါဝိဒ်တို့၏ သမိုင်းကြောင်းအားဖြင့်လည်းကောင်း၊ အနုတ်လက္ခဏာဆောင်သော အာရုံခံ
စားမှုတွင် လေနှင့် ရှောလုတို့၏ သမိုင်းကြောင်းအားဖြင့်လည်းကောင်း သရုပ်ဖော်ပြထားသည်။

ဃ။ လူ့ဇာတိခံခြင်း၏ မူအလေ့အလာမှတစ်ဆင့် ဘုရားသခင်နှင့် ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်ခြင်းသည် အရာအားလုံး ပါဝင်သော၊
အရာအားလုံး ကြီးမားကျယ်ပြန့်သော ခရစ်တော်ကို ပုံဆောင်ထားသည့် ကောင်းသောမြေကို တစ်ဦးချင်းဆိုင်ရာ မွေ့လျော်
ဝမ်းမြောက်ခြင်းနှင့် ဆက်နွယ်နေသည်- တရား၊ ၈-၁၀။

၁။ ယောရှု၊ တရားသူကြီးများနှင့် ရသစာစောင်တို့၏ အဆက်ဖြစ်သော ၁၅မေလနှင့် ၂၅မေလသည် ဘုရားသခင် ပေးထား
သည့်ကောင်းသောမြေကို မွေ့လျော်ဝမ်းမြောက်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်းသော အသေးစိတ် အချက်အလက်များကို ပေးထားသည်။

၂။ ၁၅မေလနှင့် ၂၅မေလ၌ရှိသော ပုံဆောင်ချက်များက ဓမ္မသစ် ယုံကြည်သူတို့သည် အသင်းတော်တည်းဟူသော ဘုရား
သခင်၏ နိုင်ငံတော်ကို တည်ထောင်ခြင်းအတွက် ဘုရားသခင် ခွဲဝေပေးထားသည့် သူတို့၏ ဝေစုအဖြစ် ခရစ်တော်ကို
မည်သို့ မွေ့လျော်နိုင်ကြောင်းနှင့် မည်သို့ မွေ့လျော်သင့်ကြောင်းကို ပြသထားသည်- ကော၊ ၁-၁၂။ မ၊ ၁၆- ၁၈-၁၉။
ရော၊ ၁၄-၁၇။

က။ ၁၅မေလနှင့် ၂၅မေလ၌ ဘုရားသခင်နှင့် ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်သူတို့အားဖြင့် မွေ့လျော်ဝမ်းမြောက်ရသော
ကောင်းသောမြေသည် ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော် ဖြစ်လာခဲ့သည်။

ခ။ ဘုရားသခင်နှင့် ကျွန်ုပ်တို့၏ ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်ခြင်း၌ ခရစ်တော်ကို ကျွန်ုပ်တို့၏ မွေ့လျော်ဝမ်းမြောက်ခြင်းသည်
ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်ဖြစ်လာသည့် အတိုင်းအတာအထိ ကိုယ်တော်ကို မွေ့လျော်ဝမ်းမြောက်ရန် လိုအပ်သည်။
၎င်း၌ ကျွန်ုပ်တို့သည် ခရစ်တော်နှင့်အတူ အသက်၌ စိုးစံကြရသည်- ရော၊ ၅-၁၇။ ၁၄-၁၇။

**II. ကျွန်ုပ်တို့သည် ၁၅မေလနှင့် ၂၅မေလစာစောင်တို့၌ ဖွင့်ပြထားသည့် ဘုရားဆိုင်ရာ သုံးပါးတစ်ပါးကို မြင်တွေ့ရန်
လိုအပ်သည်။**

က။ ကိုယ်တော်၏ ရွေးချယ်ခံလူများအတွက် ဘုရားသခင်၏ အကြံအစည်တော်မှာ ရန်သူများကို အောင်နိုင်ရန်နှင့် ကောင်းသော
မြေကို ပိုင်ဆိုင်ရန်မျှသာ မဟုတ်ဘဲ၊ သူတို့အတွက် မြေ၌ နိုင်ငံတော်ကို တည်ထောင်ရန် ဖြစ်သည်။

၁။ ဘုရားသခင်အဖို့ သူ၏ ရည်ရွယ်ချက်ကို ပြီးမြောက်ပြည့်စုံစေမည့် ထင်ရှားခြင်းရှိရန်အလို့ငှာ၊ ကိုယ်တော်သည် သူ့ကို
ထင်ရှားနိုင်သည့် အဝန်းအဝိုင်းဖြစ်သော နိုင်ငံတော်ကို ရရှိရန် လိုအပ်သည်- ၁၅မေ၊ ၁၀-၂၅။ မ၊ ၁၆-၁၀။ လု၊ ၁-၃၃။

၂။ အစွဲရေးအမျိုးသားတို့သည် အီဂျစ်ပြည်မှ ခေါ်ထုတ်ခံရပြီး၊ ဘုရားသခင်အတွက် တဲတော်ကို တည်ဆောက်ခဲ့သည့်နေရာ
ဖြစ်သော ကန္နရတောမှတစ်ဆင့်၊ သူတို့သည် ကောင်းသောမြေအထဲသို့ ဝင်ရောက်ခဲ့ကာ၊ မျိုးနွယ်စုတိုင်းအား မြေ၏

ဝေစုများကို ခွဲဝေပေးခဲ့သည်။ ဤသို့ဖြင့် ဘုရားသခင်သည် မြေကြီးပေါ်တွင် နိုင်ငံတော်ကို ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည်-
ယောရှု၊ ၁၃း၁-၂၂း၃၄။

၃။ ၁ရှမုလနှင့် ၂ရှမုလသည် နိုင်ငံတော်ကို ယူဆောင်လာခြင်းအတွက် အရေးကြီးပေသည်- ၁ရှမု၊ ၈း၄-၂၂။ ၁ဝး ၂၅။
၁၃း၁၄။ ၁၅း ၂၈။ ၁၆း၁-၃၊ ၁၃။

ခ။ တရားသူကြီးများစာစောင်၌ရှိသော စိတ်ပျက်ဖွယ် အခြေအနေကြောင့် ရှမုလကဲ့သို့သောသူကို အရေးတကြီး၊ အလွန်အမင်း
လိုအပ်ခဲ့သည်- ၁ရှမု၊ ၂း၃၅။ ၃း ၂၁။

၁။ ရှမုလသည် နာဇရီလူ၊ ယဇ်ပုရောဟိတ်၊ ပရောဖက်နှင့် တရားသူကြီးဖြစ်သည်။ ဤလေးဆသော အဆင့်အတန်းက
ရှမုလအား ရှင်ဘုရင်ကို ယူဆောင်လာခြင်းနှင့် နိုင်ငံတော်ကို တည်ထောင်ခြင်း ရှိမည့်သူတစ်ဦးအဖြစ် အရည်အချင်း
ပြည့်မီစေခဲ့သည်။

၂။ ရှမုလသည် ယဇ်ပုရောဟိတ်၊ ပရောဖက်နှင့် တရားသူကြီးဖြစ်လာခြင်းမှာ ဘုရားသခင်၏ ပန်းတိုင်မဟုတ်ပါ။ ဘုရား
သခင်၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ ရှင်ဘုရင်နှင့်အတူ နိုင်ငံတော်ကို တည်ထောင်ရန် ဖြစ်သည်- ၈း၇။ ၁၃း၁၄။

ဂ။ ၁ရှမုလနှင့် ၂ရှမုလက နိုင်ငံတော်ကို ယူဆောင်လာခြင်းနှင့် နိုင်ငံတော်ကို တည်ထောင်ခြင်းသည် ကိုယ်တော်၏ လူများ
နှင့်အတူ ဘုရားဆိုင်ရာ သုံးပါးတစ်ပါး၏ ပါဝင်ပတ်သက်မှုအပေါ်တွင် မူတည်ခဲ့သည်ကို ဖွင့်ပြထားသည်။

၁။ ရှမုလကဲ့သို့သောသူ ပေါ်ထွက်လာခြင်းနှင့် သူ့အား စေခိုင်းခြင်းကို သယ်ဆောင်ရန်အလို့ငှာ ဘုရားဆိုင်ရာ သုံးပါး
တစ်ပါးကို လိုအပ်သည်- ၁ရှမု၊ ၁း၁၀-၁၁၊ ၂၀။ ၁ဝး၁၊ ၆။ ၁၆း၁-၃။

၂။ ဤအကြောင်းကြောင့် ၁ရှမုလနှင့် ၂ရှမုလ၌ ဘုရားဆိုင်ရာ သုံးပါးတစ်ပါး၏ အသေးစိတ်ကျသော၊ နှစ်လိုဖွယ်
ဖြစ်သော ဖွင့်ပြခြင်း ရှိနေသည်။ ၁ရှမုလနှင့် ၂ရှမုလ၌ မှတ်တမ်းတင်ထားသည့် သမိုင်းကြောင်းရှိ အရေးကြီးသော
အချက်မှာ ဘုရားဆိုင်ရာ သုံးပါးတစ်ပါးကို လိုအပ်မှု ဖြစ်သည်- ၂ရှမု၊ ၂း၁-၃။ ၂၃း၁-၃။ ၂၄း ၂၅။

ဃ။ ဘုရားဆိုင်ရာ သုံးပါးတစ်ပါးနှင့် သခင်ဘုရား၏ အုပ်စိုးသောလက်တော်ကို ၁ရှမုလ အခန်း ၁ ၌ ဖွင့်ပြထားသည်။

၁။ ကျဆင်းနေသော အစွဲအမောတို့၏ ပရမ်းပတာဖြစ်နေသော အခြေအနေတွင် လေကာနနှင့် ဟန္နုသည် ကိုယ်တော်၏ ထာဝရ
အကြံအစည်တော်အတွက် ဘုရားသခင်အားဖြင့် စီမံထားသော အသက်၏ လမ်းကြောင်းပေါ်တွင် တည်မြဲနေခဲ့သည်-
အငယ်၊ ၁-၅၊ ၁၀-၁၁၊ ၂၀၊ ၂၄။

၂။ နှစ်စဉ်တိုင်း လေကာနသည် သူ၏ မိသားစုနှင့်အတူ ယေဟောဝါကို ဝတ်ပြုကိုးကွယ်၍ ပူဇော်သက္ကာများကို ပူဇော်ရန်
ထိုအချိန်က ရှိလော့မြို့တွင်ရှိသော ဘုရားသခင်၏ အိမ်တော်၊ တဲတော်သို့ သွားခဲ့သည်- အငယ်၊ ၃၊ ၂၁-၂၄။

က။ အငယ်၊ ၃-၇၊ ၁၀-၁၁၊ ၂၀ နှင့် ၂၄ ၌ရှိသော ယဇ်များသည် ပူဇော်သက္ကာများအားလုံးတည်းဟူသော ခရစ်တော်ကို
ပုံဆောင်သည်။ နွားထီး၊ မုန့်ညက်နှင့် စပျစ်ရည်သည် ကျွန်ုပ်တို့ တွေ့ကြုံခံစားသော ခရစ်တော်ကို ပုံဆောင်ပြီး၊
၎င်းတို့ကို ကိုယ်တော်အား ပူဇော်ရန် ဘုရားသခင်၏ အိမ်တော်သို့ ယူဆောင်သွားရသည်။

ခ။ ယေဟောဝါသည် ကြီးမြတ်သည့် ငါဖြစ်သောအရှင် ဖြစ်ပြီး၊ ယေဟောဝါ၏ အိမ်တော်သည် ကိုယ်တော်၏ လူများ
အလယ်တွင် ဘုရားသခင်၏ ကိန်းဝပ်ရာနေရာဖြစ်လာရန် ဘုရားသခင်၏ ကိုယ်ထင်ရှားခြင်းတည်းဟူသော
ခရစ်တော် ဖြစ်သည်- အငယ်၊ ၁၀-၁၁။

ဂ။ ဤအပိုင်းသည် အဓိကအားဖြင့် သုံးပါးတစ်ပါးဘုရား၏ ကိုယ်ထင်ရှားခြင်းဖြစ်သည့် ဘုရားသခင်၏ အိမ်တော်နှင့်
ရွေးနုတ်ခြင်း တည်းဟူသော ဘုရားသခင်၏ ကိုယ်ထင်ရှားခြင်းအထဲသို့ ဝင်ရောက်ရန် ကျွန်ုပ်တို့အတွက် နည်းလမ်း
အဖြစ် ပူဇော်သက္ကာများကို ပြသထားသည်။ ထို့ကြောင့် ဤကျမ်းပိုဒ်များ၌ ကျွန်ုပ်တို့သည် ဘုရားသခင်၏ ကိုယ်ထင်
ရှားခြင်းနှင့် ဘုရားသခင်၏ ပြည့်ဝသော ရွေးနုတ်ခြင်းကို မြင်တွေ့ရသည် - ညွှန်း၊ ယော၊ ၁း၁၄၊ ၂၅။ လု၊ ၁း၆ဂ။
၂း၃ဂ။ ၆၊ ၁း၇။

၃။ ယေဟောဝါသည် ဟန္နု၏ ဝမ်းကို ပိတ်ထားသောကြောင့်၊ သူမသည် ထက်သန်သော၊ နှစ်မြှုပ်ထားသော၊ ဆက်ကပ်အပ်နှံ
သော ဆုတောင်းခြင်းများကို ဆုတောင်းရန် ဖိအားပေးခံရသည်။ ဘုရားသခင်၏ အုပ်စိုးမှုအောက်တွင် လျှို့ဝှက်စွာ
လှုံ့ဆော်တုန်းအားပေး ခံရခြင်းအားဖြင့် သူမသည် သခင်ဘုရားအဖို့ အပြည့်အဝဖြစ်မည့် သားယောကျ်ားအတွက်
ဆုတောင်းခဲ့သည် - ၁ရှမု၊ ၁း၅၊ ၁၀-၁၂၊ ၁၅။

င။ ၁ရှမုလနှင့် ၂ရှမုလ၌ ကိုယ်တော်၏ ကိုယ်ထင်ရှားခြင်းနှင့် ရွေးနုတ်ခြင်းတို့နှင့်အတူ သုံးပါးတစ်ပါးဘုရားသည် ရှမုလနှင့်
ဒါဝိဒ်ကို မွေးဖွားခြင်းတွင် လုံးလုံးလျားလျား ပါဝင်နေခဲ့သည်ကို မြင်တွေ့ရသည်။ သို့မှသာ ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်ကို
ယူဆောင်လာနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

၁။ ဘုရားဆိုင်ရာ သုံးပါးတစ်ပါးကို ဒါဝိဒ်အား ရှင်ဘုရင် ဖြစ်လာစေရန် ဘိသိက်ပေးခြင်းတွင် ဖွင့်ပြထားသည်- ၁ရှမု၊

၁၆:၁-၃၊ ၁၃။

က။ ဤကျမ်းပိုဒ်များတွင် ယေဟောဝါတည်းဟူသော သုံးပါးတစ်ပါးဘုရားနှင့် ယေဟောဝါ၏ ဝိညာဉ်တော်တည်းဟူသော သုံးပါးတစ်ပါးဘုရား၏ ဝိညာဉ်တော်ကို မြင်တွေ့ရသည်- အငယ်၊ ၁၃။

ခ။ ဆီသည် ဘုရားသခင်၏ ဝိညာဉ်တော်ကို ပုံဆောင်ပြီး၊ ယဇ်ပူဇော်ခံရသော နွားမသည် ပူဇော်သက္ကာတည်းဟူသော ခရစ်တော်ကို ပုံဆောင်သည်။ ထို့ကြောင့် ဘုရားဆိုင်ရာ သုံးပါးတစ်ပါးသည် အစွဲအမိုးပေါ်တွင် ရှင်ဘုရင် ဖြစ်လာမည့် ဒါဝိဒ်ကို အိမ်ထောင်ပေးခြင်းတွင် ပါဝင်နေသည်- ဆာ၊ ၇၉:၂၀။

၂။ ၂၅မူလ ၂၂:၁-၃၅ ယေဟောဝါထံသို့ ဒါဝိဒ်သီချင်း၏ စကားလုံးများက ယေဟောဝါသည် သူ၏ကျောက်ဆောင်၊ မြို့ရိုး၊ ကယ်လွတ်သောသခင်၊ ကျောက်နှင့် ဒိုင်းလွှားနှင့် ကယ်တင်ခြင်း၏ ဦးချိုအဖြစ် ဖော်ပြထားသည်။ အငယ်၊ ၄၇၅ ဒါဝိဒ်က “ယေဟောဝါသည် အသက်ရှင်တော်မူ၏။ ငါ၏ကျောက်သည် မင်္ဂလာရှိပါစေသည်။ ငါ၏ကယ်တင်ခြင်း ကျောက်ဖြစ်သော ဘုရားသခင်သည် ချီးမြှောက်ခြင်း ရှိပါစေသည်။”ဟု ကြေညာခဲ့သည်။

၃။ ၂၅မူလ ၂၃:၁-၃၅ ဒါဝိဒ်၏ နောက်ဆုံးစကားမှာ ယေဟောဝါ၏ ဝိညာဉ်တော်သည် သူမှတစ်ဆင့် စကားပြောပြီး၊ အစွဲအမိုး၏ကျောက်သည် သူ့ကို စကားပြောခြင်း ဖြစ်သည်- အငယ်၊ ၂-၃။

က။ ဤကျမ်းပိုဒ်များ၌ ထိုကျောက်သည် ဘုရားသခင်အတွက် ကိုယ်တော်၏လူများကို ကျေးဇူးပြုရန် မြေတည်းဟူသော ခရစ်တော် ဖြစ်သည်။

ခ။ ယေဟောဝါ၏ ဝိညာဉ်တော်သည် သုံးပါးတစ်ပါးဘုရား၏ ဝိညာဉ်တော် ဖြစ်သည်- ၁၅မူ၊ ၁၀:၆။ ၁၆:၁၃။

ဂ။ ဤကျမ်းပိုဒ်များရှိ ဘုရားသခင် မှာ ဟေဗြဲစကား၌ အီလိုဟင် ဖြစ်ပြီး၊ သုံးပါးတစ်ပါးဘုရားကို ရည်ညွှန်းသည်။

၄။ ၂၅မူ ၂၄:၂၅ ၌ မီးရှို့ရာပူဇော်သက္ကာသည် ဘုရားသခင်၏ ကျေနပ်နှစ်သိမ့်ခြင်းအတွက် ခရစ်တော်ကို ပုံဆောင်ပြီး၊ သင့်တင့်ရာ ပူဇော်သက္ကာသည် ဘုရားသခင်နှင့် ကိုယ်တော်၏ လူများအကြားရှိ ငြိမ်သက်ခြင်းအတွက် ခရစ်တော်ကို ပုံဆောင်သည်။

III. ကျွန်ုပ်တို့၏ လက်ရှိအခြေအနေနှင့် ယနေ့ ဘုရားသခင်၏ လိုအပ်မှုမှာ ရှမ္မေလအချိန်၌ရှိသော အခြေအနေနှင့် လိုအပ်မှုအတိုင်း အလေ့အလာ၌ အတူတူပင်ဖြစ်သည်- ၁၅မူလ၊ ၈:၄-၂၂။

က။ ယင်းမှာ ဟန္တုပြုခဲ့သည့်အတိုင်း ဘုရားသခင်၏ ပန်းတိုင်အတွက် လွှမ်းမိုးအောင်မြင်သော ဆုတောင်းခြင်းများကို ဆုတောင်းမည့်သူအချို့နှင့် နာဇရီ၊ ယဇ်ပူဇော်ဟိတ်၊ ပရောဖက်နှင့် နောက်ဆုံးဖြစ်သော တရားသူကြီးတည်းဟူသော ရှမ္မေလကဲ့သို့ အရည်အချင်းပြည့်မီသူများကို အရေးတကြီး လိုအပ်မှု ဖြစ်သည်။ ရှမ္မေလသည် ဘုရား၏လူများအလယ်ရှိ ရှုပ်ထွေးနေသော အခြေအနေကို အဆုံးသတ်ရန်နှင့် ရှင်ဘုရင်နှင့် နိုင်ငံတော်ကို ယူဆောင်လာရန် ဘုရားသခင်အားဖြင့် အသုံးပြုခြင်းခံရသည်- ၂:၃၅။

၁။ ယနေ့ ဘုရားသခင်၏ လိုအပ်မှုကို ပြည့်မီစေဖို့ ဆုတောင်းရန်အလို့ငှာ ကျွန်ုပ်တို့သည် သုံးပါးတစ်ပါးဘုရား၏ ကိုယ်ထင်ရှားခြင်းနှင့် ပူဇော်သက္ကာများအားလုံး၏ စစ်မှန်ခြင်းတည်းဟူသော ခရစ်တော်ကို လိုအပ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် စည်းဝေးရာတော်၏ ပြီးပြည့်စုံခြင်းကို လိုအပ်သည်။ ၎င်းသည် ဘုရားသခင်၏ ကိန်းဝပ်ရာနေရာဖြစ်သော အသင်းတော်ဖြစ်သည်- ကော၊ ၂:၉-၁၀။ ၆:၂၁-၂၂။ ဟေဗြဲ၊ ၈:၁-၂။ ၁၀:၈-၁၀။

၂။ အာရုံခံစားမှု၌ ကျွန်ုပ်တို့၏ ရှင်ဘုရင် ခရစ်တော်သည် ဤနေရာတွင် မရှိသေးဘဲ၊ ကျွန်ုပ်တို့သည် တရားသူကြီးများခေတ်ကာလ၌ကဲ့သို့ ရှုပ်ထွေးသော အခြေအနေတွင် ရှိနေဆဲ ဖြစ်သည်- သူကြီး၊ ၂၁:၂၅။

၃။ ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော် ပြီးမြောက်ပြည့်စုံခြင်းသည် ရောက်လာမည့် နိုင်ငံတော်ဖြစ်သည်။ ၎င်းသည် သခင်ယေရှုအားဖြင့် ယူဆောင်ခံရလိမ့်မည် ဖြစ်သော်လည်း၊ နိုင်ငံတော်ကို ယူဆောင်လာခြင်းအားဖြင့် ဘုရားဆိုင်ရာ သုံးပါးတစ်ပါးနှင့်အတူ ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်ရန် ရှမ္မေလကဲ့သို့သောသူအချို့ကို လိုအပ်နေသည်- မ၊ ၆:၃၃။ ၁ကော၊ ၆:၁၇။ ၁၆:၁၀။ ၂ကော၊ ၆:၁။

၄။ ဘုရားဆိုင်ရာ သုံးပါးတစ်ပါးသည် လွှမ်းမိုးအောင်မြင်သော ဆုတောင်းခြင်းများနှင့် နိုင်ငံတော်အား ယူဆောင်လာခြင်းကို မည်မျှ ကြီးကြီးမားမား လိုအပ်နေကြောင်း ကျွန်ုပ်တို့ သိနားလည်ရမည်ဖြစ်သည်- မ၊ ၆:၁၀၊ ၁၃။ ဗျာ၊ ၁:၄-၇။ ၈:၃-၅။

ခ။ ကိုယ်တော်၏ ကိုယ်ထင်ရှားခြင်း၊ ကိုယ်တော်၏ ရွေးနှုတ်ခြင်း၊ ကိုယ်တော်၏ ဝိညာဉ်တော်တို့နှင့်အတူ သုံးပါးတစ်ပါးဘုရားသည် သူ၏ ကြွလာခြင်းနှင့် သူ၏ နိုင်ငံတော်အတွက် အသုံးပြုခံရသောသူများအထဲသို့ ကျွန်ုပ်တို့ကို စေ့စပ်ထုံးဖွဲ့ ပေးနေသည်- ၂ကော၊ ၁၃:၁၄။

ဂ။ သုံးပါးတစ်ပါးဘုရားသည် သူ၏ အလိုတော်ကို ပြီးမြောက်စေရန်၊ သူ၏ အကြံအစည်တော်ကို ပြည့်စုံစေရန်နှင့် သူ၏စိတ်နှလုံး

တော် အလိုဆန္ဒကို ကျေနပ်နှစ်သိမ့်စေရန် ယနေ့ ကျွန်ုပ်တို့နှင့်အတူ ပါဝင်နေပြီး၊ ကျွန်ုပ်တို့၌ ပြုပြင်ပေးနေသည်ကို ကျွန်ုပ်တို့ မြင်တွေ့ရန် အရေးကြီးပေသည်- ဖိ၊ ၂:၁၃။ ဟေဗြဲ၊ ၁၃:၂၁။ ဧ၊ ၁:၅၊ ၉၊ ၁၁။ ၅:၁၇။ ကော၊ ၁:၅။ ရော၊ ၁၂:၂။ ဗျာ၊ ၄:၁၁။

၁။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ဤရူပါရုံကို မြင်တွေ့လျှင်၊ ၎င်းက ခရစ်ယာန်တစ်ဦး ဖြစ်ခြင်းသည် မည်သည့်အရာကို ဆိုလိုသည်နှင့် စပ်လျဉ်းသော ကျွန်ုပ်တို့၏ အယူအဆကို လုံးလုံးလျားလျား ပြောင်းလဲပစ်လိမ့်မည်ဖြစ်သည်- တ၊ ၂၆:၁၉။ ရော၊ ၁၂:၇-၈။ ၂ကော၊ ၅:၁၄-၁၅။ ဧ၊ ၃:၁၆-၁၇။

၂။ ခရစ်ယာန် အသက်တာနှင့် စပ်လျဉ်းသော ကျွန်ုပ်တို့၏ ပင်ကိုသဘာဝ၊ ဘာသာရေးကိုင်းရှိုင်းမှု၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ ကိုယ်ကျင့် တရားနှင့် လူကျင့်ဝတ် အယူအဆများတို့သည် သုံးပါးတစ်ပါးဘုရား၏ လုံးလုံးလျားလျား ပါဝင်နေခြင်း၏ ရူပါရုံနှင့် အစားထိုးခံရရန် လိုအပ်သည်- မ၊ ၂၈:၁၉။ ၂ကော၊ ၁၃:၁၄။ ဧ၊ ၄:၄-၆။ ဗျာ၊ ၁:၄-၇။